
Verslag over de verantwoording van de donaties/geschonken gelden. 

 

De dialyse-afdeling van het ODH. 

We hebben een paar jaar geleden het verzoek gekregen of we financieel wilden helpen met het 

prepareren van een kelderverdieping om dialyse/nier centrum te verwezelijken. We hebben een oproep 

gedaan in Nederland en er zijn fondsen hiervoor beschikbaar gekomen. 

Hoe hangt de vlag erbij?  De ruimte is heringericht; er zijn kamers, een onderzoeksruimte, een nurses 

station/balie en een wachtruimte verwezenlijkt. Er  zijn ramen, deuren en een goede vloer zowel in de 

kamers als in de gang. Er is electriciteit aangelegd (nog niet helemaal naar onze zin wordt dit snel in orde 

gemaakt, maar na een gesprek op maandag de 15e met de electriciën en de directrice) een ingang via 

het ziekenhuis bij de hoofdingang en een uitgang aan de lange gangkant, er staan bedden – nog niet 

voldoende- en kastjes en nu is het de taak van het ziekenhuis om een budget aan te vragen voor 

personeel en artsen. Onze taak is hier volbracht op de aanschaf van 10 bedden na, die komen uit Manilla 

-aanzienlijk goedkoper dan in Ormoc zelf- en de transportkosten hiervoor worden door het ziekenhuis 

betaald. De totale kosten voor de bedden bedragen 2000 euro. 

En verder..... zijn we in overleg met het ODH over een aansluiting voor een digitaal C arm 

Rontgenapparaat. Dat staat al een par jaar werkeloos te wezen omdat het electrisch bedradingssysteem 

niet in orde is. Vandaag, maandag de 15e bleek dat de nieuwe directrice een voortvarende tante is. Ze 

had al gesproken met de energiemaatschappij LeyEco die voor de 380 Volt aansluiting tot in het 

ziekenhuis moet zorgen en nu blijkt dat het verzoek ervoor al door haar voorgangster was gedaan en 

goedgekeurd, de provincie heeft ook fiat al gegeven en nu is het wachten tot het wordt aangelegd, maar 

het zit al ‘in de pijplijn’. Vervolgens moet de bedrading in het ziekenhuis worden doorgetrokken, er zijn 

drie delen, de autoclaaf (steriliseermachine), de röntgenmachines en het algemeen gedeelte voor de 

rest van het ziekenhuis, de kosten hievoor zijn door de overheid al voorzien en gereserveerd. Hierbij is 

onze financiële hulp niet nodig. 

 

De middelbare school in Sambulawan. 

Al langer bestond de wens om middelbaar onderwijs te faciliteren in de heuvels in de Barangay 

Sambulawan. Er komen jaarlijks kinderen van de basisschool af die geen middelbaar onderwijs volgen 

omdat de ouders onvoldoende draagkrachtig zijn, want voor de middelbare school moest worden 

gereisd.  Omdat er meer kinderen zijn die naar de middelbare school willen dan wij kunnen helpen 

ontstond de gedachte om de berg naar Mohammed te laten komen.  In april 2023 kwam Bas in 

Sambulawan en daar bleek dat ouders al geld bijeen hadden gebracht en begonnen waren met de bouw 

van een lokaal. Het punt is dat als je een lokaal bouwt met een schuifdeur om het in twee lokalen te 

verdelen  met een ‘makeshift’  dan kan je de overheid vragen om twee lokalen bij te bouwen. Nobel 

pogen, maar Bas kwam, zag, dacht na en besloot dat de afmetingen onvoldoende groot waren om 

goedgekeurd te kunnen worden door het ministerie van onderwijs en dus werd een architect 

ingeschakeld en onze bankrekening aangesproken na duidelijk overleg. In oktober kwam Karen mee en 

stond er een houten skelet. Groot was onze aangename verrassing dan ook toe we in februari hoorden 

van de accreditatie en afgelopen week zijn we de heuvels  ingegaan en hebben we de school bezocht 



met 91 leerlingen, een docententeam van 8 en de bouw van een bibliotheek, door de gemeente betaald 

en de verzekering van de overheid om nog twee klaslokalen te bouwen, momenteel staan er tijdelijke 

lokalen. De school is toegankelijk voor de kinderen van Sambulawan en de omliggende dorpen. 

Natuurlijk zijn we er nog niet. Er moeten goede tafels en stoelen komen, engelse literatuurboeken en 

een computer met een internetaansluiting. Dus gaan we hiervoor nog een keer een beroep op u doen. 

Palo 

Dinsdag 16 april gaan we naar Palo naar het provinciale ziekenhuis om te praten over onder andere de 

dozen met medisch materiaal die op regelmatige basis verzonden worden. En om de nieuwe directeur te 

leren kennen en de oude terug te zien. 

Dan staat woensdag nog een bezoek aan Atty Ari op het programma om de MOA’s voor de studenten 

aan te passen, onder andere de hoogte van het maandelijks af te lossen bedrag nadat ze opleiding 

hebben afgemaakt en een baan hebben, idealiter kan een volgende student gaan putten uit het 

terugbetaalde bedrag, maar zover zijn we nog niet. Daarom hebben we nog fondsen uit Nederland  

nodig om een of meerdere, met een maximum van drie per schooljaar, studenten te kunnen laten 

starten met een opleiding. De eerste student die aan het terugbetalen is, heeft eind van dit jaar aan haar 

betaalverplichting voldaan. Inmiddels zijn de MOA’s aangepast, we hebben alvast getekend op de 

bladen van de overeenkomst waar onze handtekening nodig is, de drie dames komen mee omte 

tekenen als de MOA’s ondertekend worden door de studenten en indien nodig, hun ouders. 

Zondag in Sambulawan en maandag in Ormoc hebben we een gesprek gehad met twee van de drie 

dames die het studiecommitee zullen gaan vormen, woensdag 17 met het schoolhoofd. Adeth is er als 

penningmeester en zij kan medebeoordelen of de kandidaten uit Sambulawan komen en er effectief 

wonen, zal de betalingen aan de studenten doen voor hun collegegeld, Lady Grace zal ook mede het 

schrijfwerk doen en ons via email op de hoogte houden en Lea Grace kan als schoolhoofd van een 

middelbare school als geen ander de cijferlijsten beoordelen en de houding van de studenten. We 

zorgen dat de dames ook bij Atty. Ari langs gaan om hun identiteit vast te stellen en de overeenkomst te 

tekenen tussen CaSsS – die eindverantwoordelijk blijft- en het drietal, het triumviraat. 

Erla, onze secretaris/penningmeester van het ontbonden PAKAIN,  heeft alszodanig geen functie meer, 

maar we zijn blij dat zij op de achtergrond ondersteuning wil bieden, zij hoeft hiervoor niet betaald te 

worden. 

 

Bezoek Community Hospital Villaba 

We zullen een kennismakingsbezoek gaan brengen aan het volledig herbouwde ziekenhuis waar we in 

2004 voor het eerst kennismaakten met Dr. Maria Lourdes DeLara-Banquesio. Zij is inmiddels met 

pensioen en we gaan dit ziekenhuis niet anders ondersteunen dan met kleine dingen, als dat zo ter 

sprake zou komen. Het blijft natuurlijk wel het eerstelijnsziekenhuis voor de mensen uit Sambulawan. 

 

 



Bijlage: RM-s2024-267 verklaring departement over de instelling van de middelbare school in 

Sambulawan 

 



 



 


